

HK Tech 300 Innovation and Entrepreneurship Programme 創新創業計劃

In March 2021, City University of Hong Kong (CityUHK) launched HK Tech 300, a large-scale flagship innovation and entrepreneurship programme, whose aim is to provide growth opportunities and entrepreneurial experience for young people and translate CityUHK's research achievements, intellectual property & technology into practical applications through the establishment of tech start-ups. With an investment of HK\$600 million, and thanks to the support of our strategic partners, co-investors, supporting organisations, and over 180 mentors, comprising experienced entrepreneurs and senior executives, HK Tech 300 has cultivated over 700 start-up projects, of which more than 190 start-ups have received angel fund investment of up to HK\$1 million. The Programme has also been expanded to the Mainland and Southeast Asia, partnering with local governments, universities, innovation incubators and our alumni network, to nurture promising start-ups and foster a thriving start-up ecosystem in the region.

香港城市大學(城大)於2021年3月推出大型旗艦創新創業計劃HK Tech 300*旨在為年輕人提供發展機會和創業經驗,並通過成立科技初創公司,將城大的研究成果、知識產權及技術轉化為實際應用。HK Tech 300投入資金六億港元,並有賴策略夥伴、共同投資合作夥伴、支持機構,以及超過180位包括資深企業家、高級行政人員等的創業導師的支持,計劃至今已培育了超過700個初創項目,當中逾190間初創企業獲最高達100萬港元的天使基金投資。HK Tech 300已擴展至內地及東南亞,與當地政府、大學、初創培育機構及城大校友網絡合作,培育具潛力的初創企業,促進區內初創生態圈的蓬勃發展。

CityUHK Innovation & Enterprise Ecosystem 城大創新及企業生態



Venture Beyond Boundaries
創科無限 · 引領未來

Master of Science in Venture Creation 理學碩士(創新創業)

CityUHK Academy of Innovation 城大創新學院

As a leading global university renowned in its commitment to innovation education and entrepreneurship development, CityUHK takes pride in establishing the CityUHK Academy of Innovation (CAI). This pioneering initiative aims to further maintain our position as a leader in the field and to pursue unparalleled excellence in innovation education, talent cultivation and entrepreneurship development.

城大於創新及創業教育方面表現卓越,新成立的城大創新學院將有助大學進一步在創新教育及人才培育方面,成為全球領先的高等學府。

As an integral part of our flagship innovation and entrepreneurship programme, HK Tech 300, CAI will offer a series of innovative academic programmes at the PhD, Master of Science (MSc) and undergraduate (UG) levels, focusing on deep-tech venture creation, to develop a leading international ecosystem that nurtures young entrepreneurs, incubates deep-tech start-ups and promotes university-industry collaboration. These include:

作為城大旗艦創新創業計劃 HK Tech 300 重要的一環,城大創新學院將提供一系列適合本科、碩士和博士生修讀的創新創業學術課程,培育年輕的科研人員成為創業者,孵化深科技初創企業,促進產學研合作,以發展國際領先的創科生態系統。課程包括:

PhD by Innovation 哲學博士學位(創新創業)

A research graduate programme that allows doctoral candidates to pursue research in innovation-driven fields with a strong emphasis on practical applications, intellectual property (IP) generation and real-world impact.

這是一個研究生課程,讓博士生在以創新驅動的領域進行研究,並強調科研成果的實際應用、將解決方案申請為知識產權和專利,為現實世界帶來正面影響。

Master of Science in Venture Creation 理學碩士學位(創新創業)

The programme provides comprehensive knowledge and skills required for successful venture creation, including business acumen for technology transformation and commercialisation. Graduates are encouraged to start their own business.

課程旨在全方位提供建立成功初創公司所需的知識與技巧,包括將科研成果轉化和商品化的商業概念及頭腦,鼓勵學生畢業時創辦初創,將創新意念轉化為成功的創業項目。

Graduate Research and Innovation Trek Programme (GRIT) 研究生創新創業啟航課程

A comprehensive course with experienced industrialists and entrepreneurs to provide hands-on guidance, empowering researchers and postgraduate students to transform their research into deep-tech start-ups.

課程由資深工商業家及創業者提供一對一指導,引導研究人員及研究生運用其科研成果,創建和發展深科技初創。

Overseas Start-up Technology Entrepreneur Programme (STEP) 海外初創企業實習計劃

This programme offers selected CityUHK's UG students a unique opportunity to intern at top start-up locations worldwide, gaining valuable hands-on experience and exposure to diverse entrepreneurial ecosystems across the globe.

課程向經篩選的城大本科生提供獨特的機會,於全球頂尖科創企業及機構實習,以獲取寶貴的實踐經驗,同時可擴闊視野,接觸全球多樣化的初創生態系統。

City University of Hong Kong (CityUHK) has a well-earned reputation as an innovative hub for research and professional education and for addressing global issues, and empowering positive change.

香港城市大學(城大)以創新精神專注於研究及專業教育兩大領域,致力為全球議題尋找解決方案,並推動有益社會的轉變。

#62

[QS] World University Rankings 2025
[QS] 2025年
世界大學排名

#1

[THE] Most International Universities in the World 2024
[泰晤士高等教育] 2024年
全球最國際化大學

#4

[THE] Young University Rankings 2024
[泰晤士高等教育]
2024年度年輕大學排名

#10

[QS] Asia University Rankings 2025
[QS] 2025年
亞洲大學排名

#15

[THE] Asia University Rankings 2024
[泰晤士高等教育]
2024年亞洲大學排名

#80

[THE] World University Rankings 2025
[泰晤士高等教育]
2025年世界大學排名

Master of Science in Venture Creation (MSVC) 理學碩士(創新創業)

The programme is offered by the CityUHK Academy of Innovation (CAI), and is designed to equip recent graduates, aspiring entrepreneurs, and working professionals with comprehensive knowledge and skills necessary for successful venture creation. It is an experiential programme that offers students valuable opportunities to engage with various stakeholders in the innovation and entrepreneurship ecosystems and develop essential skills to convert their business ideas into viable marketing proposals.

課程由城大創新學院提供，旨在為剛畢業的學生、有志創業和在職專業人士提供全面的知識和技能，以助成功創業。課程以創業體驗為基礎，不僅為學生提供與創新創業生態系統中各類持份者聯繫的寶貴機會，並為學生提供相關技能培訓，將初創構想轉化為可行的商業項目。

Key Features 課程特色

- Real-world experiential training to equip students with the skills and knowledge to become competent venture creators and professionals in the dynamic field of entrepreneurship.
讓學生體驗現實營商環境，為他們提供技能訓練和知識，成就他們在瞬息萬變的創業世界中成為卓越的創業家和專業人才。
- Strong connections to the innovation and entrepreneurship ecosystems, and access to venture funding through HK Tech 300's comprehensive programme and extensive network.
通過HK Tech 300計劃的廣泛活動及強大網絡，為學生建立與創新創業生態系統的緊密聯繫，並提供申請初創資金的渠道。
- Access to CityUHK's Intellectual Property (IP) and technical assistance.
通過使用城大的知識產權、科研成果及技術支援，強化產品的核心技術。
- Gateway to overseas and Mainland China markets.
協助有志創業者開拓海外及內地市場商機。

Programme Structure and Curriculum 課程結構

Minimum Graduation Requirement 最低畢業要求

27 Credit Units (6 core courses)
27學分 (6個核心科目)

+

9 Credit Units (3 elective courses)
9學分 (3個選修科目)

36 credits (9 courses)
36學分 (9個科目)

Core Courses: 27 Credit Units 核心科目(27學分)

CAI Core Courses (18 Credit Units) 城大創新學院核心科目(18學分)

CAI will offer three core courses, including (I) Graduate Research and Innovation Trek (GRIT) Integrated Study, (II) Venture Creation Seminar, and (III) Innovation Project. They are experiential courses that emphasise practical approaches and students' actual engagement in entrepreneurial activities guided by industrial advisors in the innovation and entrepreneurial ecosystems.

城大創新學院提供三個核心科目，包括(一)研究生創新創業啟航綜合課程；(二)創新創業專題講座；(三)創新專題報告。這些體驗式科目強調實用性並重視學生的實際參與。學生將參與一系列與創業相關的活動，並接受資深工商業家及企業家的創業指導。

The courses will guide students through the entire entrepreneurial journey from zero to one, provide an immersive and intensive experience for the students to engage in entrepreneurial activities, and develop essential skills in demonstrating business acumen for technology transformation and commercialisation. The courses will be delivered by senior professors, as well as experts and professionals from industrial, entrepreneurial, and investment sectors.

以上三個科目將引導學生完成從零到一的整個創業旅程，為學生提供沉浸式和密集式的體驗，透過參與創業活動，培養發展科研成果轉化和商品化商業頭腦的技能。為促進跨學科學習體驗，課程邀請到資深學者，以及來自業界、創業和投資界別的專家及專業人士執教，師資雄厚。

Other Core Courses (9 Credit Units) 其他核心科目(9學分)

Other core courses will delve into other key areas such as accounting, technology, marketing strategy, and entrepreneurship, providing a robust foundation for venture creation.

其他核心科目將涵蓋會計、科技、市場策略和創業等關鍵領域，為學生的創新創業穩固基礎。

Elective Courses: 9 Credit Units 選修科目(9學分)

Elective courses will be offered by various academic Departments, Schools and Colleges, covering a comprehensive range of disciplines including management, information systems, marketing, accountancy, public and international affairs, energy and environment, sustainability, social psychology, system engineering, etc.

選修科目將由各學術部門及學院提供，包括管理、資訊系統、市場營銷、會計、公共及國際事務、能源及環境、可持續發展、社會心理學，以及系統工程等多個範疇，以加強學生不同領域的知識和技能。

Normal Duration of the Programme 一般修讀年期

Full-time: 1 year (maximum 2.5 years)
全日制：1年 (最長修讀年期：2.5年)

Part-time/Combined mode: 2 years (maximum 5 years)
兼讀/混合制：2年 (最長修讀年期：5年)

Admission Requirements 入學條件

Applicants must 申請人必須

- hold a Bachelor's degree from a recognized university; and
- have strong interest in venture creation, preferably including demonstrated involvement in entrepreneurial activities.
- 持有獲認可大學所頒授的學士學位；
- 對創新創業有濃厚興趣，並已投入參與創新創業相關活動之申請人將獲優先考慮。

English Proficiency Requirements 英語能力要求

Applicants whose entrance qualification is obtained from an institution where the medium of instruction is NOT English should also fulfill the following minimum English proficiency requirement:

申請人如畢業於非英語授課的大學，必須符合以下的最低英語能力要求：

- a score of 79 (Internet-based test) in the Test of English as a Foreign Language (TOEFL); or
- an overall band score of 6.5 in International English Language Testing System (IELTS); or
- a score of 490 in the new College English Test (CET-6) of Chinese mainland; or
- other equivalent qualifications.
- 托福 (TOEFL) 網考總成績達79分；或
- 雅思國際英語語言測試 (IELTS) 總級別6.5或以上；或
- 中國國家大學英語考試 (六級) 達490分；或
- 其他同等英語測試證明。

Selection Criteria 甄選準則

- Selection will be based on the applicant's undergraduate qualifications and application statement.
- 甄選準則包括申請人本科成績及個人陳述。

Medium of Instruction: English
教學語言：英語

Tuition Fee: HK\$370,800
(Full/Partial tuition scholarships may be provided)

學費：港幣370,800元
(可申請全額或部分學費獎學金)



APPLY NOW 立即申請

www.cityu.edu.hk/pg/programme/p88

Contact Us 聯絡我們

CityUHK Academy of Innovation 城大創新學院

caimsvc@cityu.edu.hk

